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نگاه

پرسپولیس بی رقیب قهرمان نشد

درهفته های گذشته و حتی زمانی که قهرمانی 
پرســپولیس در لیگ برتر روی کاغذ قطعی نشده 
بود، خیلی ها تلاش کردند تا نتایج خوب این تیم را 
لوث کنند. پرسپولیس امسال قهرمان لیگ برتر شد 
و از ابتدا با قدرت کار را شــروع کرد و با قدرت هم 
به پایان رساند. شما کمترین تزلزل و فراز و نشیب 
را در عملکرد این تیم شاهد بودید. نظم و سیستم 
باعث شــد حتی باخت در دربی برگشــت مقابل 
استقلال هم باعث نشد این تیم وارد بحران شود و 
دوباره به شرایط خوب خود بازگشت. پرسپولیس 
به خاطر هماهنگی مدیریت باشگاه از طرف طاهری 
و مدیریت فنی توسط برانکو به این قهرمانی دست 
پیدا کرد. وقتــی تیم برانکو در طــول فصل یک 
مسیر را طی می  کند تا به قهرمانی برسد، این بدان 
معناست که شرایط ســایر تیم ها چیزی نبود که 
فکر آنها را درگیر خود کند. مهم، ایمانی بود که به 
هدف خود داشتند. مهم این بود که تمام بازیکنان 
فهمیدند فقط باید کار خودشــان را درست انجام 
بدهند. دراین صــورت مقابل هرحریفی به برتری 
خواهند رســید. حال این که گفته شود قهرمانی 
مقتدرانه پرســپولیس به این خاطر اتفاق افتاد که 
تراکتورسازی و استقلال و ســایر تیم های بزرگ 

آمادگی صددرصد نداشتند، کم لطفی است.
این که به هر دلیلی ایــن تیم ها مقاطعی بحران 
داشــتند یا با مشکلاتی مواجه شــدند، به خاطر 
مدیریت اداری و فنی خودشان است. به طور مثال 
درتمام ســال های گذشته پرســپولیس بدترین 
شــرایط را تجربه کرده و همیشه شــاهد تغییر 
مدیران و مربیان و کسب نتایج ضعیف از این تیم 
بودیم. آیا قهرمان شدن سایر تیم ها به خاطر این بود 
که پرسپولیس ضعف داشت؟ دلیلش این بود آنها 

کارشان را درست انجام دادند و مزدش را گرفتند.
در ابتدای فصل گذشــته پرســپولیس در قعر 
جدول حضور داشت و نتایج هفته های ابتدایی به 
شکلی بود که برانکو در آستانه برکناری قرار داشت، 
ولی پرســپولیس رفته رفته اوج گرفت و درنهایت 
نایب قهرمان شــد و فقط به خاطر یک تفاضل گل 
قهرمانی را به اســتقلال خوزستان واگذار کرد. اگر 
بازی رو دررو ملاک بود که پرسپولیس پارسال هم 
قهرمان ایران شــده بود. آیا بازگشت پرسپولیس 
بحران زده به اوج به خاطر اراده عوامل باشــگاه بود 
یا ضعف ســایر تیم ها؟ این پرسپولیس درمسیر 
درســتی حرکت می  کند و برنامه محوراســت. از 
فعالیت نقل و انتقالاتی تا اداره باشگاه و تیم توسط 
طاهری و برانکو. تنها عامــل قهرمانی هم همین 
بود، نه ضعف سایر تیم ها... این که سایر تیمها ضعف 
داشته اند مشکل پرسپولیس نیســت. آنها اگر در 
کورس رقابت عقب ماندند تاوان اشتباهات خود را 
دادند. همان طور که پرسپولیس به خاطر اشتباهات 

مدیران و مربیانش تاوان می داد!

ورزش جهان

زلاتان نصف فصل بعد را هم از دست داد| 
شبکه تلویزیونی »ESPN« به نقل از منابع موثق 
خود که نزدیک به باشگاه منچستریونایتد هستند، 
گزارش داد زلاتــان ابراهیموویچ کــه در بازی با 
اندرلخت دچار مصدومیت شد، از ناحیه لیگامنت 
زانوی پای راست خود دچار آسیب دیدگی جدی 
شــده و حداقل تا ماه ژانویه 2018 دور از میادین 
خواهد بود. به عبارت بهتر وی در هر تیمی باشــد، 

نصف فصل بعد را هم از دست خواهد داد.
انتشار جزییات جدید از رسوایی اخلاقی 
رونالدو|  هفته  گذشته نشــریه اشپیگل آلمان از 
طریق اسناد فوتبال لیکس، خبر جنجالی را منتشر 
و کریستیانو رونالدو را به آزار و اذیت جنسی متهم 
کرد. درســت اســت که این خبر از طرف وکلای 
رونالدو تکذیب شــد، اما اشــپیگل در تازه ترین 
افشاگری اش درباره این اتفاق نوشت: »رونالدو برای 
پرداخت این مبلغ با وکیل خود مشورت کرده است 
و سعی دارد مبلغ درخواستی را کاهش بدهد. این 
موضوع از طریق پیامک های رد و بدل شده و بین 
رونالدو و وکیلش آشکار شده است. فرد مورد تجاوز 
قرار گرفته  ابتدا ۹۵0 هزار دلار درخواســت کرد اما 
درنهایت رونالدو با کمک وکیل خود توانست این 

رقم را به ۳۵0 هزار دلار کاهش بدهد«.
مرگ قهرمان دوچرخه ســواری ایتالیا|  
اســکار پونــی، قهرمــان پیشــین مســابقات 
دوچرخه سواری که در  ســال 2011 در مسابقات 
جیرو در ایتالیا به عنوان قهرمانی دست یافته بود، 
هنگام تمریــن در نزدیکی محل زندگی اش با یک 
ون تصادف کرد و جــان خود را از دســت داده. او 
همسر و دو فرزند دارد. تیم دوچرخه سواری آستانا 
دراین باره اعلام کرد: »این یک تراژدی بزرگ است. 
یک قهرمان بزرگ را از دســت دادیــم. او یک فرد 
خاصی بود. در همه شــرایط لبخند می زد. او برای 

دوچرخه سواران یک الگو است.«
جریمه 15 هــزار دلار ســتاره NBA|تیم 
بسکتبال اوکلاهاما سیتی در دیدار روز گذشته خود 
موفق شــد با نتیجه 11۵ بر 11۳ مقابل هوستون 
راکتس به برتری دســت پیدا کند. وست بروک در 
کنفرانس خبری بعد از بــازی حرف هایی را به زبان 
آورد که موجب جریمه  1۵ هزار دلاری  اش شــد. او 
اعلام کرد می دانســته با گفتن این کلمات و انتشار 
تندی که کرده اســت جریمه می شود اما بازهم این 
کار را انجام داده است. وســت بروک در این بازی در 
کوارتر چهارم تنها چهار پرتاب از 18 پرتاب را داخل 
سبد انداخت و باقی بازی را از روی نیمکت تماشا کرد.

شهروند|  حیدر بهاروند، نایب رئیس دوم فدراسیون 
فوتبال و رئیس ســازمان لیگ برتر جزو آن دســته از 
مدیران فوتبالی اســت که زیاد اهــل مصاحبه کردن 
و بودن در رســانه ها نیست. او بعد از رسیدن به صندلی 
نایب  رئیسی  هم حتی به مدیران مختلف سازمان لیگ 
دســتور داده بدون هماهنگی و به صــورت متوالی در 
رســانه ها حضوری فعال نداشته باشند و بیشتر وقت و 
تمرکز خود را روی کارها بگذارند. با این حال شرایطی 
به وجود آمد تا با حیدر بهاروند درباره آخرین مسائل روز 
مهم فوتبال ایران گفت وگویی داشته باشیم. نایب رئیس 
دوم فدراسیون فوتبال به سوالات »شهروند« پاسخ داد 

که ماحصل این گفت وگو را در زیر می  خوانید: 
 هرچقدر بــه هفته های پایانــی لیگ یک 
نزدیک تر شدیم، شــایعات جنجالی مختلفی 
پیرامون حواشــی این لیگ در رسانه ها منتشر 
شد. مهمترین اتفاق هم مربوط به اظهارنظر برخی 
مربیان درباره استفاده برخی تیم ها از جادوگران 

بوده است!
من که شخصا اصلا به این موضوع هیچ اعتقادی ندارم. 
این تلاش و برنامه های یک تیم است که عامل موفقیت 
می شود نه استفاده از افراد موسوم به رمال و جادوگر! این 
بحث ها اصلا نباید در فوتبال ایران وجود داشــته باشد 
اما متاسفانه در سال های اخیر به ویژه چند ماه گذشته 
صحبت  درباره استفاده برخی تیم ها از سحر و جادو زیاد 

شده است.
 کمیته اخلاق فدراسیون فوتبال هم البته به 
صورت مفصل درحال رســیدگی به پرونده این 

جریان هاست.
بله، کمیته اخــلاق با جدیت تمام درحال بررســی 
اتفاقات مربوط به این پرونده است و شک نداشته باشید 
بعد از انجام تحقیقات برخورد جدی با متخلفان انجام 
خواهد شد. البته کمیته اخلاق براساس قوانین و ضوابط 

خاصی که دارد این کار را انجام می دهد.
 شما گزارش مستندی درباره جادوگری در 

فوتبال ایران دریافت کرده اید؟
من بیش از ۳0 سال اســت که در این فوتبال حضور 
دارم اما به چشم خودم چیزی ندیده ام. باز هم می  گویم 
که تاسف بار اســت. ما در یک مملکت با تاریخ و تمدن 
بسیار کهن و اسلامی زندگی می  کنیم. روح ورزش با این 
کارهای زشــت منافات دارد. با این وجود اخیرا هم یک 
تیم به صورت رســمی با ارایه گزارشی به سازمان لیگ 
مدعی شده است که عوامل یک تیم دیگر از جادو و سحر 
استفاده می کنند و شکایتی ارایه داد که بلافاصله برای 

رسیدگی این ادعا بررســی جزییات این گزارش را به 
کمیته اخلاق ارجاع دادیم.

 یکی دیگر از مواردی که بــا نگرانی اهالی 
فوتبال ایران رو به رو شده است، موضوع احتمال 
کسر سهمیه از فوتبال ایران در لیگ قهرمانان 

آسیاست.
تمام کشــورهای دنیا درحال پیشــرفت هســتند. 

بــرای  آنچنانــی  هزینه هــای 
استانداردسازی و بالا بردن توانایی 
فنی خود انجام می دهند. در همین 
کشورهای حاشــیه خلیج فارس 
شــما می بینید که بعضا قرارداد 
یــک بازیکن از بودجه یک ســال 
نمایندگان ایران بیشــتر است. با 
این وجود باشگاه های ما با غیرت 
ایرانی درحال رقابت با این حریفان 
قدرتمنــد خود هســتند. درباره 
سهمیه هم مدیریت فدراسیون و 
سازمان لیگ تلاش می کند که از 

حقوق و شرایط فوتبال ایران دفاع کند. اما توجه داشته 
باشید که شرایط اداره باشگاه ها دست ما نیست.

 ادامه این روند در سال های آینده فوتبال ایران 
را با خطرات جدی مواجه خواهد کرد؟

این نگرانی وجــود دارد. نتایج خوب تیم ملی فوتبال 
ایران و حضور در رنکینگ اول فوتبال آســیا به همراه 

حضور تماشاگران در ورزشــگاه ها از امتیاز های بسیار 
خوبی اســت که فوتبال ایران از آن برخوردار است. اما 
در بحث نتیجه گیری نمایندگان باشــگاه ها در لیگ 
قهرمانان آسیا AFC اهمیت بیشتری قایل می شود. به 
این ترتیب نتایجی که باشگاه های ما در آسیا می گیرند 
روی ســهمیه ای که برای ایران در نظر گرفته می شود 
براساس جدول امتیازدهی بســیار مهم است. صعود 
تیم های ایرانی از گروه خود باعث 
بالا رفتن امتیاز ما می شود. به این 
نکته هم اشــاره کنم که AFC تا 
چند سال دیگر به نتایج تیم های 
ملــی کشــورها در امتیازدهی 
توجهی نخواهد داشت. این کار را 
برای فوتبال ما ســخت تر خواهد 
کرد و باشگاه ها باید تلاش کنند 
توانایی مدیریتــی، برنامه ریزی و 
فنی خود را بــرای برتری مقابل 

حریفان قدرتمند بالا ببرند.
 پرونده مناقشــه ایران و 
عربســتان هم البته در دو سال گذشته کاملا به 
ضرر باشگاه های ایرانی تمام شده است. به ویژه 
پرسپولیس و استقلال که از میزبانی 100 هزار نفری 
در بازی مقابل تیم های عربستانی که به پیروزی 

آنها می توانست کمک کند، محروم هستند.
ما نمایندگان کشور عربستان را در جلسات مختلفی 

که در مالزی برگزار شــده ملاقات کرده ایم و آنها به ما 
گفتند خودشان دوســت دارند در عربستان از تیم های 
ایرانــی میزبانی کنند. آنها هم به بازی در کشــور ثالث 
انتقاد دارند؛ اما مجبور هستند تصمیم دولت خودشان 

را اجرایی کنند.
 انتقادهــای زیادی به مدیریــت منفعلانه 
فدراسیون فوتبال نسبت به این موضوع انجام 

شده است.
فدراسیون فوتبال در ماه  های اخیر تمام تلاش خود 
را کرده که به این مناقشه پایان بدهد. بخش بین الملل 
فدراسیون جلساتی را در فیفا و دادگاه بین المللی ورزش 
برگزار کرده است. ما به فیفا و AFC اعلام کرده  ایم آماده 
میزبانی از تیم های عربســتانی در ایران با امنیت کامل 
هستیم. آقای تاج و اسدی و بخش بین الملل فدراسیون 
در جلسات رســیدگی به پرونده شــرکت کرده اند و 
همان طور کــه آقای تاج یک بار اعــلام کردند به نتایج 
مثبتی رسیده اند، اما به خاطر بحث های قانونی جزییات 
آن رسانه ای نشده اســت. اکنون همه منتظر تصمیم 

نهایی دادگاه بین المللی حکمیت ورزش هستند.
 در لیگ برتر و لیگ دسته اول فوتبال ایران 
باشــگاه های زیادی با مشــکلات عدیده مالی 
رو به رو هستند. سازمان لیگ هیچ برنامه ای ندارد 
که تعداد تیم های حاضر در این مسابقات را کمتر 

کند؟
لیگ برتر که قطعا با همین 16 تیــم برگزار خواهد 
شد و به هیچ عنوان قرار نیست تعداد تیم ها کمتر شود. 
لیگ یک هم با وجود تمام مشکلات، با 18 تیم درحال 

برگزاری است.
 هیأت رئیسه فدراسیون فوتبال مصوب کرده  
اســت که تیم های بدهکاری که در فیفا پرونده 
باز دارند اجازه نخواهند داشــت بازیکن جدید 
خارجی در نقل و انتقالات تابستانی جذب کنند. 
خیلی ها معتقدند این تصمیــم درنهایت وتو 

خواهد شد.
من قانــون و مصوبه ای که هیأت رئیســه در اختیار 
ســازمان لیگ گذاشــته به عنوان مجری قانون اجرا 
می کنم. درحال حاضر قانون فعلی این است که جلوی 
جذب بازیکن خارجی توسط باشگاه های بدهکار گرفته 
شود. من بدون توجه به اســم تیم ها این مصوبه را اجرا 
می کنم. باشگاه ها با هر تعداد بازیکن خارجی که دوست 
دارند برونــد توافق کنند و قــرارداد داخلی ببندند. اما 
درنهایت مهم آن قراردادی اســت که در سازمان لیگ 

ثبت شود و کارت بازی را هم ما صادر می  کنیم.

شهروند| همواره شــعار نهادهای بین المللی 
ورزش و به ویژه فیفا جدایی سیاست از ورزش بوده 
اما به نظر می رسد اقداماتی که رژیم صهیونیستی 
در خاک فلســطین انجام می دهد، صدای اهالی 

فوتبال جهان را در آورده است.
اعتراض 100 سازمان حقوق بشری

در آســتانه شــصت وهفتمین کنگــره فیفا، 
نامه ای با امضای افراد سرشــناس نظیر کن لوچ 
و پائول لاورتــی )کارگردان های سرشــناس(، 
خوان کارلوس اوبیتاس)بازیکن اســبق تیم ملی 
پرو(، ریچارد فولک)نماینده ویژه ســازمان ملل 
متحد( و پائولو سرجیو پینیرو)وزیر سابق برزیل( 
به اعضای انجمن فیفا ارســال شد. در این نامه به 

حضور تیم هایی از رژیم صهیونیســتی در خاک 
فلسطین و بازی کردن آنها در این منطقه اشاره 
شده و 100 سازمان حقوق بشری به نمایندگی 
از میلیون ها نفر در 28 کشور جهان خواستار تعلیق 
فوتبال رژیم صهیونیستی از سوی فیفا شده اند. 
خوان کارلوس اوبلیتاس، مدیر ورزشی فدراسیون 
فوتبال پرو و بازیکن اســبق تیم ملی این کشور 
دراین باره می گوید: »موضع فیفا ســازمان های 
حقوق بشر را نگران کرده است. هیچ کشوری فراتر 

از قوانین سازمان ملل متحد نیست. تیم های رژیم 
صهیونیستی به قلمرو کشور فلسطین تجاوز کرده 
اند. من کل زندگی ام را به فوتبال اختصاص دادم 
و هرگز وارد سیاســت نشدم اما این موضوع فراتر 
از هر چیزی است و حقوق مردم فلسطین نادیده 

گرفته شده است.«
تصمیم فیفا چیست؟

هنوز فیفا تصمیم جدیدی دراین باره نگرفته و 
باید دید در کنگره جدیدی که قرار است به زودی 

برگزار شــود، چنین موضوعی مطرح می شود یا 
خیر. البته توکیو سکسویل، رئیس کمیته بررسی 
روابط فلسطین و رژیم صهیونیستی در فیفا اعلام 
کرده درحال بررسی این موضوع است و ۳ گزینه 
را هم برای رژیم صهیونیســتی مشخص کرده 
است: »یا شــرایط فعلی ادامه یابد و البته ریسک 
غیرقانونی پذیرفته شود یا مذاکرات برای تعامل 
بین رژیم صهیونیستی و فلســطین آغاز شود یا 
به رژیم صهیونیســتی 6 ماه فرصت داده شود تا 
شرایط را عوض کند.« باید دید در 6 ماه آینده چه 
اتفاقاتی در این زمینه رخ می دهد و آیا عزم جدی 
برای جلوگیری از اقدامات غیرقانونی وجود دارد 

یا خیر.

درخواستی که 100 سازمان حقوق بشری از فیفا داشتند

اخراج رژیم صهیونیستی از فوتبال

گفت وگوی »شهروند« با حیدر بهاروند، رئیس سازمان لیگ برتر فوتبال

با جادوگران فوتبال برخورد جدی می کنیم
 تعداد تیم های لیگ برتر هرگز کم نمی شود                               با اقتدار قانون ممنوعیت جذب بازیکن خارجی را اجرا می کنم

 باشگاه ها توان مدیریتی و سخت افزاری شان را بالا نبرند،  ضرر می کنیم

علیرضا امامی فر
کارشناس فوتبال

کیوسک

گرندپری یووه

روزنامه ایتالیایی »گاتزتادلواسپورت« در اشاره 
به قرعه کشی دیشــب لیگ قهرمانان اروپا، تیتر 
»گرندپری یوونتوس« را در توصیف رقابت پیش رو 
مقابل موناکوی ســریع را به عنوان تیتر یک در 

معرض دید عموم قرار داد.

دام مارسی

روزنامه »اکیپ« فرانســه پس از تساوی بدون 
گل المپیک مارسی در خانه نانسی در اولین بازی 
هفته سی و چهارم لوشامپیونه تیتر »دام مارسی« 
را برگزید. این نشریه به استقبال بازی بزرگ هفته 

بین لیون و موناکو در روز یکشنبه رفته است.

شایعه روز

ادعای عجیب رسانه های ایتالیایی
قرعه کشــی مرحله نیمه نهایی لیگ قهرمانان 
اروپا حاشیه های زیادی را به همراه داشت. در این 
قرعه کشی موناکو و یوونتوس مقابل هم قرار گرفتند 
و حساس ترین بازی را اسپانیایی ها برگزار می کنند. 
جایی که تیم های اول و ســوم لالیگا باید مصافی 
سخت را برگزار کنند تا درنهایت یک تیم اسپانیایی 
به فینال برسد. رسانه های اســپانیایی بعد از این 
قرعه کشــی ادعای عجیبی را مطرح کردند. طبق 
ادعای رسانه های اسپانیایی، تقلب در قرعه کشی 
مرحله نیمه نهایی لیگ قهرمانــان اروپا باعث قرار 
گرفتن رئال مادرید و اتلتیکومادرید مقابل هم شد. 
شیوه تقلب آمیز موســوم به »گوی حرارتی«)در 
این حالت بسته مخصوص حاوی نام تیم هایی که 
قرار شده مقابل هم بازی کنند، گرم تر از بقیه بوده 
و برای کسی که قرعه را برمی دارد، قابل تشخیص 
است( باعث شده پس از خارج شدن نام رئال مادرید 
به عنوان اولین تیم از گوی قرعه کشــی، ایان راش، 
ستاره ســابق لیورپول با برداشــتن گوی حرارت 
دیده، اتلتیکو را به عنوان رقیب رئال مادرید معرفی 
کند. روزنامه های ایتالیایی مدعی شده اند این تقلب 
خواست روسای یوفا بوده است. ضمن این که گفته 
شده چند تن از ناظران اسپانیایی و نماینده های 2 
باشگاه رئال مادرید و اتلتیکومادرید در پشت صحنه 
اجازه ورود به بخش انتقال گوی ها به داخل کاسه ها 

را نداشته اند.

آن سوی مرز

غیبت محمدی مقابل تیم عزت اللهی
میلاد محمدی، مدافع ملی پوش ایرانی تیم ترک 
گروژنی روسیه به دلیل مصدومیت دو بازی اخیر 
باشگاهش را از دســت داده است. به همین دلیل 
او نمی تواند مقابل تیم آنژی که سعید عزت اللهی 
را در اختیار دارد به میدان بــرود. البته با توجه به 
حساسیت بالای این بازی شاید محمدی با تدابیر 

پزشکی بتواند بازی کند.

تقابل السد بلا الجیش در فینال
تیم فوتبال الســد با مدافع ایرانی خود پورعلی 
گنجی در فینال جام امیر قطر مقابل الجیش قرار 
می گیرد. الجیش شب گذشــته موفق شد لخویا، 
قهرمان این فصل لیگ ستارگان را در نیمه نهایی 
جام امیر قطر شکست دهد و به عنوان تیم دوم به 
فینال این رقابت ها برسد. نکته جالب در دیدار فینال 
تقابل سیدو کیتا،  هافبک ســابق بارسلونا و ژاوی 

است. کیتا امسال به الجیش پیوست.

عکس آزمون روی لباس روستوف
باشگاه روســتوف روســیه که پیش از این روی 
شــال گردن های خود تصویر بهترین بازیکنان خود 
را حک کرده بود تا با این روش تبلیغ بیشتری کند، 
این بار تی شرت هایی را با عکس بازیکنانش آماده کرده 
است. عکس سردار آزمون، ستاره ایرانی روستوف که 
روی شال گردن های این باشگاه حک شده بود  این بار 

روی تی شرت این باشگاه نیز نقش بست.
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شهروند| »هر که بامش بیش،  برفش بیشــتر« همه ایرانی ها با 
این ضرب المثل قدیمی به خوبی آشــنا هستند و مفهوم آن را درک 
می کنند. نکته جالب توجه اینجاست که در حوزه فوتبال هم این مثل 
معروف برای بسیاری از افراد و تیم های اســم و رسم دار کاربرد دارد. 
به طور مثال پرسپولیس و استقلال به عنوان دو تیم بزرگ و پرطرفدار 
فوتبال ایران همیشه مورد توجه رسانه ها و افکار عمومی قرار دارند. به 
همین ترتیب حاشیه و شایعه جزو لاینفک حیات این دو باشگاه بزرگ 
فوتبال ایران است. حساسیت ها روی اتفاقات سرخابی ها به قدری زیاد 
است که کوچکترین شایعه و حاشیه می تواند به بزرگترین بحران برای 
آنها تبدیل شود. مثل حالا که با نزدیک شدن به روزهای پایانی لیگ 
برتر شانزدهم، باز هم حرف و حدیث ها درباره تغییرات مدیریتی در دو 

باشگاه پرسپولیس و استقلال به اوج خود رسیده است.
تغییرات در هیأت مدیره استقلال قطعی است

با پایان فصل، به هیچ عنوان امکان نــدارد که اعضای هیأت مدیره 
استقلال با تغییرات اساسی رو به رو نشود. مسعود معینی، حسن زمانی 
و شهاب جهانیان ۳ عضو هیأت مدیره استقلال هستند که رابطه خوبی 
با اعضای کادر فنی و بازیکنان در طول فصل نداشــته اند و مدت های 
زیادی است که رسانه ها از جدایی آنها از هیأت مدیره پرده برداشته اند. 
شــهاب جهانیان، رئیس هیأت مدیره استقلال که به واسطه دوستی 
بسیار نزدیک خود با محمود گودرزی، وزیر ســابق ورزش و جوانان 
بیشــترین تأثیرگذاری را در بین مدیران باشــگاه استقلال داشت، 
به خاطر عدم تأمین منابع مالی بــرای پرداخت حقوق بازیکنان هم 
همین چند وقت قبل با هجمه سنگین از طرف بازیکنان مواجه شد 
و در حاشیه اعتصاب تمرین بازیکنان استقلال علیه او شعار حیا کن، 
رها کن ســر دادند که این اتفاق سروصدای زیادی در محافل ورزشی 
به راه انداخت. حسن زمانی هم که با مصاحبه های انتقادی خود علیه 
منصوریان،  سید مهدی رحمتی و خســرو حیدری از ابتدای فصل 

تاکنون با انتقادهای تندی رو به رو شــد و الان هم مجبور شده برای 
آرام شدن جو، سکوت اختیار کند. مسعود معینی نیز یار همراه جهانیان 
و زمانی در هیأت مدیره استقلال بوده است. به این ترتیب جدایی این 

نفرات طبق اخبار منتشرشده در رسانه ها از هیأت مدیره قطعی است.
افتخاری در یک قدمی خداحافظی؟

استقلال فصل را با مدیریت بهرام افشارزاده شروع کرد؛ اما کسب 
نتایج ضعیف و ایجاد حواشی مختلف با جدایی این مدیر همراه شد. 
سپس رضا حســنی خو، مدیرکل سابق حراســت وزارت ورزش در 
کمال حیرت همگان مدیرعامل استقلال شد که به خاطر فشارهای 
به وجود آمده بعد از 72 ساعت از سمت خود استعفا کرد. درنهایت این 
رضا افتخاری بود که توانست به صندلی مدیرعاملی باشگاه استقلال 
برسد. افتخاری در این مدت با این که تعامل خیلی زیادی با اعضای 
هیأت مدیره نداشته، توانسته بحران های ابتدای فصل را به پایان برساند 
و شــرایطی را فراهم کند که تیم در لیگ و آسیا نتایج نسبتا خوبی 
کسب کند؛ اما مسأله اساسی اینجاست که اشتباه فاحش او در پرونده 
شکایت عادل شــیحی که منجر به محرومیت استقلال توسط فیفا 
در پنجره نقل و انتقالاتی شد، گاف بزرگی محسوب می شود. طبق 
اخباری که از روز گذشته در رسانه ها داغ شده، جدایی رضا افتخاری 
از استقلال و روی کار آمدن یک مدیرعامل جدید به نظر می رسد که 
قطعی اســت. چرا که این مدیر نتوانسته رضایت بازیکنان و مدیران 

بالادستی را جلب کند.
معضل بازنشستگی برای طاهری

شرایط پرسپولیس اما با استقلال زمین تا آسمان تفاوت دارد. این 
تیم به یک قهرمانی تاریخی و مقتدرانه در لیگ رسیده است. علی اکبر 
طاهری همیشه ســعی کرده به دور از حواشی رسانه ای بیشتر وقت 
خود را روی اجرایی کردن برنامه های باشگاه معطوف کند و اقدامات 
مفیدی نیز در این باره انجام داده است. طاهری البته مدیری نیست که 

هیچ اشتباهی انجام نداده باشد. عملکرد معاون اقتصادی او و پرونده 
جذب بازیکنان خارجی ازجمله انتقادهایی است که همیشه به او وارد 
شده است. منتهی نتایج خوب تیم باعث شده حاشیه و جنجال های 
اطراف او کمرنگ تر باشــد. معضل بزرگی کــه علی اکبر طاهری با 
آن روبه رو اســت اما مسأله بازنشستگی او است. طاهری طبق قانون 
سازمان بازرسی از مدت ها پیش باید از پست مدیریتی خود در باشگاه 
پرسپولیس خداحافظی می کرد ولي با حمایت محمود گودرزی وزیر 
وقت ورزش و جوانــان در کار خود باقی ماند. با رفتن گودرزی و روی 
کار آمدن سلطانی فر هم البته او تا یک قدمی جدایی پیش رفته بود 
اما حمایت هواداران و پیشکسوتان و شرایط حساس باشگاه در آستانه 
نقل و انتقالات نیم فصل باعث شد وزیر جدید ورزش هم به حمایت از 
طاهری تصمیم بگیرد. حالا اما معلوم نیست که در پایان فصل تکلیف 

موضوع بازنشستگی طاهری چه خواهد شد.
برانکو می تواند فسخ کند

هنوز یک  سال دیگراز قرارداد برانکو با پرسپولیس باقی مانده است. 
طاهری و خود این مربی کروات هم رسما اعلام کرده اند که یک سال 
از ایــن قرارداد باقی مانده اســت. در حال حاضــر برانکو از تیم های 
باشگاهی و ملی مختلفی پیشنهاد همکاری دریافت کرده و خودش 
هم این موضوع را تأیید کرده اســت. منتهی کمتر کسی می داند که 
قرارداد برانکو با باشگاه پرسپولیس به گونه ای تنظیم شده که این مربی 
می تواند در صورت جدایی تیم فعلی مدیریتی، قرارداد خود را فسخ 

کند و به همکاری پایان بدهد.

شایعات درباره تغییرات دوباره آغاز شد

معادلات پیچیده در مدیریت سرخابی ها
  برانکو در صورت جدایی طاهری می تواند قراردادش را فسخ کند!

AFC تا چند سال دیگر به 

نتایج تیم های ملی کشورها 
در امتیازدهی توجهی نخواهد 
داشت. این کار را برای فوتبال 

ما سخت تر خواهد کرد و 
باشگاه ها باید تلاش کنند 

توانایی مدیریتی، برنامه ریزی 
و فنی خود را برای برتری مقابل 

حریفان قدرتمند بالا ببرند
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